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Eurogroup nu acceptã
crearea unei funcþii
de ministru european
al Finanþelor

ªeful Eurogroup, Jeroen Dijssel-
bloem, aflat la final de mandat, de-
clarã cã miniºtrii de Finanþe din zona
euro vor respinge propunerea lansa-
tã recent de Comisia Europeanã pri-
vind crearea unei funcþii de ministru
european al Economiei ºi Finanþelor,
care ar cumula funcþiile de vice-
preºedinte al Comisiei ºi preºedinte
al Eurogroup.

“Cred cã Eurogroup va insista sã
aibã propriul sãu preºedinte”, a afir-
mat Dijsselbloem în Parlamentul
European, adãugând: “Existã o ten-
dinþã puternicã în Eurogroup, po-
trivit cãreia ar trebui sã existe o di-
stincþie între rolul sãu de grup de
miniºtri ºi rolul Comisiei Europene,
de gardian al tratatelor”.

Miercuri, Comisia Europeanã a
publicat o comunicare referitoare la
noi instrumente bugetare cu care ar
putea fi dotatã zona euro, inclusiv o
propunere mai veche vizând crearea,
pânã la sfârºitul lui 2019, a unei funcþii
de ministru european al Economiei ºi
Finanþelor, “responsabil pentru iden-
tificarea politicii fiscale adecvate
pentru zona euro, ca întreg”.

“Asta înseamnã cã ministrul eu-
ropean al Finanþelor obþine contro-
lul asupra bugetelor naþionale? Ar fi
un pas imens, dar ar provoca pro-
bleme majore”, a menþionat Dij-
sselbloem. (A.V.)

2 lei

Brokerii: “Cãderea titlurilor
TLV, pe seama vânzãrilor
investitorilor instituþionali”

D
upã o perioadã de
creºtere în prima parte
a anului, când cotaþia
acþiunilor Banca Tran-

silvania (TLV), a urcat de la un preþ
de 2,003 lei/unitate (nivelul de
închidere din ultima zi de tranzac-
þionare a anului trecut), pânã la
2,55 lei/acþiune (preþul de închide-
re din data de 8 august 2017), acþiu-
nile societãþii bancare au început sã
scadã, închizând, pe data de 6 de-
cembrie, la preþul de 2,085 lei/ac-
þiune.

ANDREI IACOMI

(continuare în pagina 6)

SAXO BANK A PUBLICAT “PROGNOZELE SCANDALOASE”
PENTRU 2018

Federal Reserve îºi pierde
independenþa, Bitcoin
se va prãbuºi, iar divergenþele
din Europa se vor adânci

Una dintre “prognozele scan-
daloase” ale bãncii de in-
vestiþii Saxo Bank de la

sfârºitul anului trecut a fost aceea cã
Bitcoin va ajunge la 2.100 de dolari
în 2017.

Realitatea s-a dovedit mult mai
“scandaloasã”, în condiþiile
în care cotaþia celei mai cu-
noscute monede virtuale

tocmai a
d e p ã º i t
14.000 de do-
lari.

În acest
context, ban-
ca de investi-
þii din Dane-

marca a publicat prognozele
pentru 2018 ºi spune cã
“dacã oricare dintre acestea
se va realiza, lumea va fi to-
tal diferitã la sfârºitul anului
viitor”.

Seria celor 10 “prognoze
scandaloase” este deschisã de Steen
Jakobsen, economistul ºef al bãncii,
în opinia cãruia “Federal Reserve îºi
va pierde independenþa, iar Trezore-
ria va prelua controlul”. De ce? Pen-
tru cã 2018 este an electoral ºi politi-
cienii vor cãuta þapi ispãºitori, pe
fondul unei economii slãbite, marca-
te de dobânzi ridicate ºi o inflaþie în

creºtere. Jakobsen considerã cã Tre-
zoreria va prelua controlul pentru a
stabiliza randamentul obligaþiunilor
pe termen lung la 2,5%.

ªi Banca Japoniei va avea proble-
me majore, fiind nevoitã sã abando-
neze controlul curbei randamentelor,

dupã cum scrie John Hardy, ºeful de-
partamentului de strategie valutarã
din cadrul bãncii.

În condiþiile unei creºteri puternice
a randamentelor pe piaþa obligaþiuni-
lor guvernamentale, pe fondul creºte-
rii inflaþiei, se va înregistra “o cãdere
fantasticã a yenului”, iar banca cen-
tralã va fi nevoitã sã treacã la alte mã-

suri de relaxare cantitativã, dar nu
înainte de atingerea unei cotaþii de
150 JPY/USD, care va fi urmatã de o
revenire pânã la 100 JPY/USD.

Atreia prognozã scandaloasã o re-
prezintã lansarea contractelor futu-
res pentru petrol denominate în yuani

la Shanghai International
Energy Exchange. Decizia
va avea “consecinþe geopoli-
tice ºi financiare extraordi-
nare”, dupã cum scrie Ole
Hansen, ºeful departamen-
tului de strategie pe piaþa
mãrfurilor, în condiþiile în
care China este deja cel mai
mare importator de petrol,
iar Rusia ºi Iranul, douã din-
tre cele mai mari þãri expor-
tatoare, sunt gata sã accepte
plata în yuani.

Dupã un an în care pieþele
bursiere au înregistrat vola-
tilitãþi la minime istorice,
atât din punct de vedere al

nivelului, dar mai ales a duratei, eco-
nomiºtii de la Saxo Bank considerã
cã “am ajuns în situaþia în care stãm
pe un butoi cu pulbere, care va ex-
ploda în 2018”, iar indicele S&P 500
se poate prãbuºi cu 25% într-o pe-
rioadã foarte scurtã.

(continuare în pagina 5)

DUPÃ CE TRUMP A RECUNOSCUT IERUSALIM DREPT CAPITALÃ A ISRAEL

Consiliul de Securitate al ONU se reuneºte, astãzi, de urgenþã
l Iulian Chifu: “Tabla de ºah este rãsturnatã ºi se vor reseta ºi alianþe, ºi alinieri ºi aºezãri ale diferiþilor actori din regiune”
l Ionel Blãnculescu: “Decizia lui Trump - o manifestare de forþã”

Consiliul de Securitate al
ONU se va reuni de urgenþã,
astãzi, ca sã discute despre

recunoaºterea unilateralã de
cãtre preºedintele american
Donald Trump a Ierusalimului
drept capitalã a Israelului, a
precizat pentru AFP preºedin-
þia japonezã a Consiliului, po-
trivit Agerpres. Reuniunea a
fost cerutã de opt din cele 15
þãri care fac parte din Consiliul
de Securitate. Este vorba de pa-
tru þãri europene (Suedia, Fran-
þa, Italia ºi Marea Britanie), douã
sud-americane (Bolivia ºi Uruguay)
ºi douã africane (Egipt ºi Senegal).

Aceste state au cerut ca reuniunea

sã fie deschisã cu un discurs al secre-
tarului general al ONU, Antonio Gu-
terres, care, miercuri, ºi-a reiterat

opoziþia pe care a exprimat-o de la
preluarea funcþiei în ianuarie faþã de
“orice mãsurã unilateralã”. Statutul
Ierusalimului nu poate fi rezolvat

decât printr-o “negociere directã”
între israelieni ºi palestinieni, a mai
spus ºeful ONU, precizând: “Nu existã

alternativã la soluþia cu douã state
în care Ierusalimul este capitalã a
Israelului ºi a Palestinei.

Ambasadorul Boliviei la
ONU, Sacha Soliz, a spus cã deci-
zia SUA contravine dreptului in-
ternaþional ºi rezoluþiilor Consi-
liului de Securitate. În Rezoluþia
2334, adoptatã la 23 decembrie
2016, Consiliul de Securitate “su-
bliniazã cã nu va recunoaºte nicio

modificare a frontierelor de la 4 iu-
nie 1967, inclusiv în ceea ce priveºte
Ierusalimul, cu excepþia celor con-
venite de pãrþi pe calea negocieri-

lor”. Statele Unite, conduse atunci
de preºedintele democrat Barack
Obama, s-au abþinut, permiþând
adoptarea acestei rezoluþii.

Iulian Chifu: “Faptic, nu se
întâmplã nimic pentru
moment, dar, simbolic,
înseamnã foarte mult”

Iulian Chifu, preºedintele Centru-
lui pentru Prevenirea Conflictelor ºi
Early Warning, este de pãrere cã deci-
zia lui Donald Trump de a recunoaºte
Ierusalim drept capitalã a Israelului
nu va marca o schimbare majorã în
politica Washingtonului în Orientul
Mijlociu pentru cã legea este adoptatã

din 1995, în contextul negocierilor
privind procesul de pace din zonã.
Domnia sa ne-a declarat: “Legea a
fost prorogatã spre aplicare de
preºedinþi succesivi ai Statelor Unite,
pentru a rãmâne într-o ambiguitate
constructivã, a o folosi ca instrument,
dar a nu trece la aplicarea ei.

Modificarea substanþialã este fap-
tul cã s-a semnat ºi cã intrã în vigoa-
re. Inclusiv ordinul de mutare a
Ambasadei SUAde la Tel Aviv la Ie-
rusalim. Aceastã miºcare fusese
anunþatã ºi în campania electoralã de
cãtre Donald Trump.

A.S.

(continuare în pagina 4)

DUPÃ CINCI ANI,

ASF a dat în judecatã foºti
angajaþi ai CSSPP pentru
recuperarea unor prejudicii
constatate de Curtea de Conturi

Autoritatea de Supraveghere
Financiarã (ASF) a dat în
judecatã mai mulþi angajaþi

ai fostei Comisii de Supraveghere a
Sistemului de Pensi i Pr ivate
(CSSPP), la cinci ani de la desfiinþa-
rea CSSPP, vizând recuperarea unor
prejudicii constatate de Curtea de
Conturi în 2013.

Printre cei vizaþi se numãrã ºi Ma-
rian Sârbu, fost preºedinte CSSPP,
fost ministru al Muncii ºi socrul lui
Victor Ponta.

Astfel, în septembrie ºi octombrie,
ASF a înregistrat la Tribunalul Bucu-
reºti douã dosare contra pârâþilor Cri-

stescu Antipa, Horvath Ileana, Oancea
Mircea, Pescaru Dan, Roºu Cristian,
Sârbu Marian, Theodor Daniela, Tu-
doseMircea,Chihaia (Chipaila) Irina.

Rugaþi sã clarifice speþele, re-
prezentanþii ASF ne-au transmis:
“Dosarele nr. 37671/3/2017 ºi nr.
36335/3/2017 se aflã pe rolul Tri-
bunalului Bucureºti ºi au ca obiect
acþiuni în rãspundere patrimonialã
în contradictoriu cu persoane fizi-
ce care ºi-au desfãºurat activitatea
în cadrul fostei CSSPP.

A.A.

(continuare în pagina 5)

CÃLIN
RECHEA

Lucian Anghel minte oficial

Lucian Anghel, preºedintele
Bursei de Valori Bucureºti, a
ajuns la performanþa sã con-

trazicã site-ul BVB ºi sã mintã în

declaraþii oficiale.
“Bursa româneascã a ajuns la 88

de emitenþi la finalul lunii trecute,
dupã ce numai în ultimele 12 luni
cinci companii s-au listat pe piaþa
principalã, ceea ce reprezintã cea
mai bunã performanþã din istoria
bursei ca numãr de noi companii”, a
declarat Lucian Anghel, ieri, potrivit
unui comunicat transmis de BVB.

Trecând peste faptul cã Anghel a
luat în considerare 12 luni, pornind
din noiembrie înapoi, ca sã prindã în
calcul ºi listarea MedLife din de-
cembrie 2016, un truc ieftin, trebuie
spus cã site-ul BVB þine evidenþa
clarã a numãrului de emitenþi de la
finalul fiecãrui an.

Fãcând diferenþa cu anul anterior,
poþi vedea câte societãþi au fost în
plus la BVB, an de an, fiind înregistra-
te ºi ieºirile din piaþã, despre care
Anghel nu suflã o vorbã.

Dupã22deanide la înfiinþareaBVB,
2017 e cel mai bun din istoria Bursei, cu
excepþia anilor 1995, 1996, 1997, 1998,
2008, 2010, 2011.

Lucian Anghel a fãcut o obiºnuin-
þã din a se face de râs ºi din a batjoco-
ri funcþia pe care o deþine, rãmânând
un mister susþinerea pe care o pri-
meºte în continuare din partea
acþionarilor.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 6)

PNL CERE DEMITEREA MINISTRULUI ENERGIEI ªI A
CONDUCERII NUCLEARELECTRICA

Virgil Popescu: “Oprirea unitãþii 2 de la
Cernavodã a fost forþatã, nu planificatã”
l Nuclearelectrica: “În cazul opririi programate pentru seara zilei de
07.12.2017 (…), este vorba de o oprire controlatã, programatã pentru diverse
activitãþi de testare ºi eventuale remedieri care fac parte din programul de
mentenanþã pro-activã”l Deputatul PNL: “Dacã SNN nu recunoaºte
minciuna din primul comunicat (n.r. 6 decembrie), voi solicita în Comisia de
Industrii ºi Servicii a Camerei Deputaþilor audierea conducerii SNN”

PNL, prin vocea deputatului
Virgil Popescu, a cerut, ieri,
demiterea ministrului Ener-

giei, Toma Petcu, ºi a directorului
general al Nuclearelectrica, Cosmin
Ghiþã, susþinând cã unitatea 2 de
la Centrala de la Cernavodã nu a
fost opritã planificat, aºa cum a
afirmat compania într-un comuni-

cat, ci cã ar fi avut loc un incident,
cauzat de defectarea maºinii de
încãrcare ºi descãrcare a combusti-
bilului nuclear (MID). Virgil Po-
pescu spune cã oprirea ar fi fost
una forþatã, ºi nu proactivã. Depu-
tatul PNL ne-a spus: “Pe domnii
de la Ministerul Energiei i-aº
întreba de ce au minþit ºi de ce au

ascuns acest incident, care, este
adevãrat, nu este major, dar este
un incident. În mod normal, nu
suntem în Rusia ca sã ascundem
fapte ºi sã le aflãm peste câteva
sãptãmâni.

ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 3)


